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Από το υπ’ αριθ. 6/2007 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 154/2007 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Θέση Δ.Σ. υπέρ της αναγκαιότητας παγίωσης της λειτουργίας 
των προγραμμάτων «Βοήθεια στο Σπίτι», «Μονάδα Κοινωνικής 
Μέριμνας» και «Κέντρο Ημερήσιας Φροντίδας Ηλικιωμένων», 
ένταξής τους στους Ο.Τ.Α. με χρηματοδότηση από εθνικούς 
πόρους και στελέχωσής τους με τους ήδη απασχολούμενους σε 
αυτά εργαζομένους. 

 
       Σήμερα 26 Φεβρουαρίου του έτους 2007 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 22-2-2007 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στον Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων». 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  25 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Α. Τσιάρας Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Σ. Παναγιωτίδης Ι. Καπετανίδης 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου   Η. Σοφιανίδης 
4. Γ.  Μιχαηλίδης    
5. Π. Παυλίδης   Απόντες Πρόεδροι 
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Τοπικών Συμβουλίων 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Σ. Κρομμύδας 
8. Ν. Μωυσιάδης   Π. Ποταμόπουλος 
9. Α. Δελαβερίδης   Π. Πιτούλιας 

10. Ν. Τσιαμήτρος   Γ. Μανακούλης 
11. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Β. Ρήσσου 
12. Κ. Συμεωνίδης   Ι. Ταρασίδης 
13. Κ. Τρανίδης    
14. Α. Παπαστεργίου ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης 

συζήτηση προσήλθε ο κ. Δ. Δάσκαλος.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 154/2007 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Α. Δελαβερίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 155/2007 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Γ. Ορφανίδης. 

15. Γ. Κάκαρης 
16. Χ. Σκουμπόπουλος 
17. Χ. Γεωργιάδης 
18. Β. Γιαννουλάκης 
19. Ι. Ακριβόπουλος 
20. Ε. Σοφιανίδης 
21. Μ. Σακαλής   
22. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
23. Ε. Γουναράς 
24. Ι. Καλαϊτζίδης 
25. Γ. Ορφανιδης 

 
 



 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του Συμβουλίου το από 22-2-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 

Όπως ήδη γνωρίζετε ο δήμος Βέροιας το έτος 1998 άρχισε να εφαρμόζει το 
πρόγραμμα «βοήθεια στο σπίτι» χρηματοδοτούμενο από το Υπουργείο Υγείας και 
Κοινωνικής αλληλεγγύης  και το Ευρωπαϊκό Κοινοτικό Ταμείο στα πλαίσια του Γ΄ 
Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης. 
      Το έτος  2002 άρχισε η λειτουργία «μονάδας Κοινωνικής Μέριμνας» με 
χρηματοδότηση από το Υπουργείο Εσωτερικών και το Ευρωπαϊκό Κοινοτικό Ταμείο 
και το Σεπτέμβρη του 2002 άρχισε η λειτουργία του «Κέντρου Ημερήσιας Φροντίδας 
Ηλικιωμένων» 
       Επειδή οι υπηρεσίες που προσφέρουν μέχρι σήμερα τα παραπάνω προγράμματα 
έχουν δημιουργήσει ένα πολιτιστικό δεδομένο πρωτόγνωρο και απαραίτητο στην 
τοπική μας κοινωνία με άμεσους δέκτες τους ηλικιωμένους, και λαμβάνοντας υπόψη 
ότι τα προγράμματα  :πρόκειται να ολοκληρωθούν τον Ιούνιο του 2007,παρακαλούμε  
το Δ.Σ. να εκφράσει τις θέσεις του για  

1)  Την παγίωση της λειτουργίας των προγραμμάτων και την   χρηματοδότησή 
από τους εθνικούς πόρους των υπηρεσιών τους και μετά την λήξη της 
χρηματοδότησης (Ιούνιος 2007). 

2) Την ένταξη των παραπάνω  δομών στους ΟΤΑ με χρηματοδότηση 
          από εθνικούς πόρους. 

  3) Την συνέχιση της υφιστάμενης κατάστασης όσον αφορά την στελέχωση και 
τους όρους λειτουργίας των προγραμμάτων.   

Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
Δήμαρχος: Όπως ξέρουμε όλοι μας, ο Δήμος Βέροιας από το 1998 άρχισε να 

εφαρμόζει το πρόγραμμα «Βοήθεια στο σπίτι», το οποίο χρηματοδοτείται από το 
υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό 
Ταμείο, στο πλαίσιο του Γ΄ ΚΠΣ. Το 2002 άρχισε επίσης να λειτουργεί η μονάδα 
κοινωνικής μέριμνας με χρηματοδότηση του υπουργείου Εσωτερικών και του 
Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Ταμείου και τον Σεπτέμβριο του 2002 επίσης, άρχισε η 
λειτουργία του Κέντρου Ημερήσιας Φροντίδας Ηλικιωμένων. Ηταν το πρόγραμμα 
ΕΣΤΙΑ που αγαπήθηκε, στηρίχθηκε και νομίζω ότι έχει τα καλύτερα σχόλια απ΄ 
όλους τους συμπολίτες μας και γενικά, σ΄ όλη την Ελλάδα, είναι μία εξαιρετική 
πρωτοβουλία και υπηρεσία. Πιστεύω ότι αυτά είναι γνωστά και δεν νομίζω ότι 
χρειάζεται να μακρηγορήσουμε, γιατί το ζήτημα είναι η απόφαση που θα πρέπει να 
πάρει το συμβούλιο. Αυτό που είναι ανησυχητικό είναι ότι τα προγράμματα πρόκειται 
να ολοκληρωθούν τον Ιούνιο 2007 και πρέπει κάτι να κάνουμε από τώρα ή 
τουλάχιστον πρέπει να δείξουμε τη βούλησή μας από τώρα για τη συνέχιση των 
προγραμμάτων, όπως όλοι είχαμε δεσμευτεί προεκλογικά, και βεβαίως με πολύ 
συγκεκριμένους όρους. Όπως λέει και το εισηγητικό, θέλουμε την παγίωση της 
λειτουργίας των προγραμμάτων, τη χρηματοδότησή τους από εθνικούς πόρους, αν κι 
έχουμε προβλέψει στη ΔΕΤΟΠΟΚΑ, μέχρι το τέλος του 2007 να υπάρχει 
εγγεγραμμένος κωδικός, την ένταξη αυτών των δομών στους Οργανισμούς 
Αυτοδιοίκησης, με χρηματοδότηση από εθνικούς πόρους και τη συνέχιση της 
υφιστάμενης κατάστασης, όσον αφορά τη στελέχωση και τους όρους λειτουργίας των 
προγραμμάτων. Επειδή ξεκινάει ένας αγώνας, σε ό,τι αφορά αυτό το κομμάτι, που 
δεν ξέρουμε πόσο θα κρατήσει και που θα φτάσει, θα παρακαλούσα να έχουμε μία 
ομόφωνη απόφαση γιατί και η Κεντρική Ενωση Δήμων και Κοινοτήτων, με την 
οποία επικοινωνώ, αγωνίζεται γι’ αυτό το ζήτημα, υπάρχει ένα ενδεχόμενο να ισχύσει 



αυτό που ίσχυσε με τους εργαζόμενους στα ΚΕΠ αλλά πιστεύω ότι ισχύει αυτό που 
λέγεται λαϊκά, ότι δηλαδή «αν δεν φωνάξει το παιδί δεν του δίνουν να φάει». Γι’ αυτό 
εμείς ας είμαστε έτοιμοι, ας έχουμε την απόφασή μας έτοιμη, έτσι ώστε να μπορούν 
και οι εργαζόμενοι να την έχουν στα χέρια τους αλλά να μπορούμε κι εμείς να τη 
δώσουμε ενισχυτικά στην ΚΕΔΚΕ και στο υπουργείο. Εγινε μία σκέψη να γίνουν 
μεμονωμένες κινήσεις από Δήμους κι εγώ ήμουν διατεθειμένη να μπω μπροστά, έστω 
και μόνη μου, αλλά πιστεύω κι αυτό δείχνουν όλοι οι αγώνες, πως θα πρέπει 
συλλογικά και δυναμικά να διεκδικήσουμε αυτά που ανήκουν στον Δήμο μας και 
στους δημότες μας και που έχουν σχέση με την κοινωνική πολιτική. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Σκουμπόπουλος: 1) Ποιο είναι το κόστος αυτών των προγραμμάτων; 2) Σε 

περίπτωση που το κράτος δεν θελήσει να χρηματοδοτήσει αυτά τα προγράμματα, τι 
θα κάνει ο Δήμος; 

Ορφανίδης: Θα ήθελα να διευκρινιστεί πόσοι απασχολούνται σ΄ αυτό το 
πρόγραμμα, σε ποιους τομείς, με τι συνθήκες εργασίας, αν και το ξέρουμε αλλά μόνο 
για ενημέρωση των πολιτών που παρακολουθούν, και βέβαια να μας πείτε το 
ποσοστό χρηματοδότησης, γιατί δεν χρηματοδοτούνται κατά ποσοστό 100%. Σε τι 
ποσοστό χρηματοδοτείται από την Ευρωπαϊκή Ενωση; Το υπόλοιπο ποσοστό από πού 
προκύπτει; Η σαφέστατη ερώτησή μου ήταν αυτή που είπε ο προηγούμενος ομιλητής, 
δηλαδή αν σε περίπτωση δεν γίνει αποδεκτή η λύση από εθνικούς πόρους, κάτι που κι 
εμείς σαν παράταξη το στηρίζουμε,  τι προτείνει η δημοτική αρχή; Συμφωνούμε όλοι 
ότι το πρόγραμμα όντως προσφέρει και πρέπει να στηριχθεί και να υπάρξει. 

Δήμαρχος: Γι’ αυτά τα στοιχεία κε Ορφανίδη νομίζω ότι μπορούν να σας 
απαντήσουν ο κ. Κάκαρης και ο κ. Χ΄Αθανασίου και βεβαίως βλέπω ότι υπάρχουν 
και κάποιοι από τις εργαζόμενες σ΄ αυτό το πρόγραμμα και μπορούν να 
συνεισφέρουν στη συζήτηση. Εμάς μας ενδιαφέρει η ουσία του ζητήματος. Δεν 
φέρνουμε το θέμα για να δημιουργήσουμε εντυπώσεις ή να βγάλουμε κραυγές. 
Εχουμε ήδη προβλέψει, όπως σας είπα, μέχρι το τέλος του έτους να υπάρχει στον 
προϋπολογισμό της ΔΕΤΟΠΟΚΑ κονδύλιο γι’ αυτά, που σημαίνει ότι υπάρχει η 
βούληση. Θα κινήσουμε γη και ουρανό και θα βρούμε τους τρόπους να συνεχιστεί το 
πρόγραμμα αλλά θα πρέπει να είναι συμμέτοχη και όλη η κοινωνία. Δεν είναι ένα 
μπαλάκι που κάποιοι το πετούν για να φύγει από πάνω τους και τελειώσαμε. Δεν 
μπορεί να δίνεις μία κοινωνική παροχή και μετά να την παίρνεις πίσω, κάτι που είναι 
νόμος στις ανθρώπινες κοινωνίες κι αν θέλετε άγραφος. Όταν δίνεις κοινωνική 
παροχή, θα πρέπει να την κρατάς με κάθε τρόπο κι αυτό σκοπεύουμε εμείς να 
κάνουμε και θα καθίσουμε όλοι στο ίδιο τραπέζι και να είστε σίγουροι ότι θα τους 
βρούμε τους τρόπους. Εκείνο που ενδιαφέρει αυτή τη στιγμή, επειδή επίκεινται 
διαδηλώσεις και θα κατέβουν να διεκδικήσουν τα αιτήματά τους, είναι να έχουν μία 
ομόφωνη απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου. Σας καλώ λοιπόν να την πάρουμε 
χωρίς πολλές συζητήσεις. Αν θέλετε μπορούμε να συζητάμε και τρεις ώρες, αλλά 
εκείνο που πρέπει να κάνουμε σήμερα και που το οφείλουμε στους 
εξυπηρετούμενους, στους εργαζόμενους και σε μία κοινωνία της κοινωνικής 
παροχής, είναι να πάρουμε μία ομόφωνη απόφαση. Σας διαβεβαιώνω ότι αυτή η 
ιστορία έχει αγώνα μπροστά της. 

Κάκαρης: Η χρηματοδότηση είναι 75% από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταμείο 
και 25% από τους εθνικούς πόρους. Οσον αφορά τον προϋπολογισμό της 
ΔΕΤΟΠΟΚΑ, που όντως έχει προβλεφθεί το κόστος μέχρι 31.12.07, είναι για τα 
λειτουργικά έξοδα 61.000 ευρώ και για το κόστος προσωπικού 342.000 ευρώ. Να 
σημειωθεί ότι μ΄ αυτό το κόστος εξυπηρετούνται γύρω στους 250 ηλικιωμένους. Το 
σύνολο των εργαζομένων είναι, από το πρώτο πρόγραμμα που ξεκίνησε το 1998 δύο 



άτομα, από το δεύτερο πρόγραμμα «Βοήθεια στο σπίτι» που ξεκίνησε τον Σεπτέμβριο 
2002 τέσσερα άτομα, από το τρίτο πρόγραμμα που ξεκίνησε τον Σεπτέμβριο 2005 
τέσσερα άτομα, από το Κέντρο Ημερήσιας Φροντίδας Ηλικιωμένων που ξεκίνησε τον 
Σεπτέμβριο 2002 άλλα τέσσερα άτομα, της Κοινωνικής Μέριμνας που ξεκίνησε τον 
Αύγουστο 2002 έξι άτομα, δηλαδή ένα σύνολο 20 ατόμων. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Κανείς δεν αμφισβητεί και κανένας δεν μπορεί να 

τοποθετηθεί αρνητικά στο υπό συζήτηση θέμα. Και βέβαια κρίνεται ότι η 
αναγκαιότητα συνέχισης των προγραμμάτων «Βοήθεια στο σπίτι» και των λοιπών, 
είναι απαραίτητα, έχουν κατακτήσει τη θέση τους μέσα στην κοινωνία της πόλης, η 
Τοπική Αυτοδιοίκηση συνολικά προσφέρει σημαντικότατο έργο σ΄ αυτόν τον τομέα, 
όμως το θέμα είναι ποιος θα πληρώσει το μάρμαρο. Κι επειδή εμείς και πριν και τώρα 
αλλά και στο μέλλον έχουμε πάγια θέση ότι εφόσον αυτές είναι αρμοδιότητες της 
κεντρικής εξουσίας που μετακυλύονται στους ΟΤΑ, θα πρέπει ταυτόχρονα να 
δίνονται και τα αντίστοιχα χρήματα. Είμαστε σύμφωνοι λοιπόν να συνεχίσει το 
πρόγραμμα, να συνεχίσει να χρηματοδοτείται είτε μέσω του ΕΚΤ, είτε μέσω των 
εθνικών πόρων και να μην επιβαρύνει τους προϋπολογισμούς των ΟΤΑ. Το 
πρόβλημα είναι με το προσωπικό αλλά επειδή πιστεύω ότι πανελλήνιο θα είναι το 
αίτημα των εργαζομένων σ΄ αυτές τις μονάδες κοινωνικής φροντίδας, ταυτιζόμαστε 
κι εμείς με το πάγιο αίτημα της αυτοδιοίκησης συνολικά να συνεχίσουν αυτά τα 
προγράμματα γιατί προσφέρουν σημαντικό έργο στις τοπικές κοινωνίες και να 
χρηματοδοτούνται είτε από ευρωπαϊκά προγράμματα, είτε από εθνικούς πόρους. 

Κάκαρης: Η αλήθεια είναι πως από τη στιγμή που ορίστηκα πρόεδρος της 
ΔΕΤΟΠΟΚΑ, του φορέα δηλαδή που υλοποιεί όλο αυτό το πακέτο των τόσο 
σημαντικών κοινωνικών δομών και προγραμμάτων, το πρώτο πράγμα που ήθελα να 
ενημερωθώ και ασχολήθηκα ήταν συγκεκριμένα μ΄ αυτά τα προγράμματα. Δεν 
συνέβη βέβαια αυτό τυχαία, γιατί πίστευα και πιστεύω ότι το έργο που επιτελείται 
είναι σε πάρα πολλούς τομείς όπως π.χ. στην αποφυγή της χρήσης ιδρυματικής 
φροντίδας ή καταστάσεων κοινωνικού αποκλεισμού, στη βελτίωση και εξασφάλιση 
της ποιότητας ζωής των ηλικιωμένων, διατηρώντας όμως παράλληλα το συναίσθημα 
ότι είναι απαραίτητα αυτά τα άτομα, είναι ενεργά στην κοινωνία, στην παροχή 
υπηρεσιών όπως πρωτοβάθμια νοσηλευτική φροντίδα, ψυχοσυναισθηματική 
υποστήριξη, ατομική υγιεινή, δημιουργική απασχόληση και άλλα πολλά. Αυτά τα 
προγράμματα έχουν τη μορφή ευρωπαϊκών δομών που λειτουργούν σε ευρωπαϊκά 
κράτη, δίνοντας μία νέα μορφή στην παροχή προστασίας του πολίτη. Στην Ελλάδα 
σήμερα λειτουργούν πάνω από χίλιες μονάδες «Βοήθειας στο σπίτι» και φροντίζουν 
περίπου 120.000 ηλικιωμένους. Το κόστος για το κράτος πιστεύω ότι είναι πάρα πολύ 
μικρό, αν σκεφτεί κανείς ότι γλιτώνει πολλά λεφτά αφού χιλιάδες ηλικιωμένοι 
νοσηλεύονται πια στο σπίτι και όχι σε νοσοκομεία. Το κόστος όλου του 
προγράμματος, σε όλη την ελληνική περιφέρεια, είναι 60 εκατ. ευρώ περίπου τον 
χρόνο, χρήματα που το 75% δίνει η Ευρωπαϊκή Ενωση και 25% από εθνικούς 
πόρους. Πρέπει λοιπόν η πολιτεία να καταλάβει ότι αυτό το πρόγραμμα είναι πολύ 
σημαντικό και χάρη σ΄ αυτό αποσυμφορήθηκαν τα νοσηλευτικά ιδρύματα σε ένα 
βαθμό. Μέχρι στιγμής αυτή η δράση έχει χαρακτηρισθεί καινοτόμος και είναι πολύ 
σημαντικό αυτό που προσφέρεται στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. Μη γελιόμαστε ότι οι 
τοπικές κοινωνίες είναι οι μόνες που μπορούν να κατανοήσουν και να 
αφουγκραστούν τα καθημερινά προβλήματα των δημοτών και να εφαρμόσουν 
αποτελεσματικά τα προγράμματα γι’ αυτές τις ομάδες. Νομίζω ότι το πρόγραμμα 
«Βοήθεια στο σπίτι» είναι ένας από τους τρόπους απόδειξης του κοινωνικού ρόλου 
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Η κυβέρνηση, που κατά καιρούς έχει αποδεχθεί την 



αναγκαιότητα της διατήρησης αυτού του θεσμού και πέραν της ημερομηνίας του 
τέλους Ιουνίου, πρέπει να σταθεί στην ιστορία της χρηματοδότησης και να το δείξει 
έμπρακτα. Μέχρι σήμερα δεν έχει πάρει καμία θεσμική απόφαση. Να σημειώσω ότι 
είχε δώσει την δέσμευσή της, την υπόσχεσή της και στην ΚΕΔΚΕ η οποία εντός της 
εβδομάδος θα συνεδριάσει για το συγκεκριμένο θέμα και θα έχουμε εξελίξεις. 

Παρά την κοινωνική πίεση, παρά τον κοινοβουλευτικό έλεγχο, παρά τις 
κινητοποιήσεις των εργαζομένων, το τοπίο έμεινε θολό. Η βούλησή μας σαν Δήμος 
είναι ότι θέλουμε να στηρίξουμε την τρίτη ηλικία, δεν θ΄ αφήσουμε την κοινωνική 
πολιτική του Δήμου σε αυτόματο πιλότο, οι προθέσεις μας είναι να λειτουργήσουν 
αυτά τα προγράμματα κι ένα στοιχείο, όπως είπε και η Δήμαρχος, είναι ότι έχουμε 
εντάξει το ποσό των 400.000 ευρώ στον προϋπολογισμό της ΔΕΤΟΠΟΚΑ για τη 
λειτουργία του κέντρου μέχρι τέλος του έτους. Όπως είπα, οι εργαζόμενοι είναι 
είκοσι άτομα και θέλω ειλικρινά να τους ευχαριστήσω και να εκφράσω τον θαυμασμό 
μου για το δύσκολο, τεράστιο και ταυτόχρονα μοναδικό έργο που προσφέρουν στα 
άτομα της τρίτης ηλικίας αφού ο ίδιος είδα με πόση αγάπη και τρυφερότητα 
συμπεριφέρονταν σ΄ αυτά τα άτομα, είδα τους ίδιους τους ηλικιωμένους να τους 
κοιτάζουν στα μάτια και να τους αγκαλιάζουν κι αυτό για μένα κάτι λέει. Σημαίνει 
ότι έχουν κερδίσει αυτή την εμπιστοσύνη γιατί οι ηλικιωμένοι έχουν ένστικτο. 
Συνοψίζοντας να πω ότι πρέπει να κινηθούμε κι εμείς αγωνιστικά μαζί με την 
ΚΕΔΚΕ, να ζητήσουμε να υπάρξει μία πρόβλεψη στο Δ΄ ΚΠΣ και μία δέσμευση της 
κυβέρνησης ότι το πρόγραμμα θα συνεχιστεί κανονικά χωρίς περικοπές αλλά ζητάμε 
να λυθεί φυσικά και το πρόβλημα των εργαζομένων, να συνεχίσουν τα ίδια άτομα 
γιατί το αξίζουν, ζητάμε να ισχύσει ό,τι και με την περίπτωση των ΚΕΠ και πρέπει να 
έχουμε μία ομόφωνη απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου ώστε να δείξουμε την 
αναγκαιότητα αυτής της οριστικής λύσης, να υψώσουμε κι εμείς τη φωνή μας με 
όλους τους δήμους μήπως και κατανοήσει η κυβέρνηση ότι ένα τόσο σημαντικό 
πρόγραμμα δεν το σταματάς αλλά φροντίζεις να το συνεχίσεις. 

Ορφανίδης: Συζητάμε για ένα πρόγραμμα που συμφωνούμε ότι πρέπει να 
υπάρχει. Θα σταθώ σε τρεις πράγματα που ανέφερε η κα Δήμαρχος προηγουμένως. 
Το ένα ότι δεν θέλουμε να δημιουργήσουμε εντυπώσεις. Εμείς το κατανοούμε και 
τουλάχιστον σ΄ αυτό το ζήτημα αν θέλατε να δημιουργήσετε εντυπώσεις θα ήταν 
λάθος. Το ζήτημα όμως είναι ότι φέρνοντας το θέμα θα πρέπει να δημιουργήσετε 
εντυπώσεις πάνω απ΄ αυτές που περιμένουν κάποιοι. Συζητάτε για ομόφωνη απόφαση 
και παρακαλούν όλοι της συμπολίτευσης γι’ αυτό γιατί θα βοηθήσει στην εξέλιξη των 
πραγμάτων. Συμφωνώ, αλλά θα πρέπει η ομόφωνη απόφαση να συμπληρωθεί και με 
προτάσεις της αντιπολίτευσης. Δεν είστε μόνον εσείς που σκέφτεστε για τους πολίτες 
αλλά είμαστε κι εμείς. Απ΄ όλα όσα είπατε κα Δήμαρχε, αυτό που με ανησυχεί είναι η 
συμμετοχή των πολιτών που αναφέρατε. Συμμετοχή με ποια μορφή όμως; Των 
δωρεών, της ελεημοσύνης, της προσφοράς, της εθελουσίας προσφοράς; Καλό είναι 
να μας το ξεκαθαρίσετε γιατί εμένα πάει κι αλλού το μυαλό μου. Είναι ξεκάθαρο πως 
παροχές κοινωνικού χαρακτήρα από τους Δήμους θα πρέπει να αναλαμβάνονται 
μόνον αν υπάρχουν εθνικοί πόροι κι αν όχι, τότε δεν τις θέλουμε κι ας τις υλοποιήσει 
το κράτος. Εμείς σήμερα θεωρούμε πως για να υπάρξει μία πλήρης ομοφωνία θα 
πρέπει να υπάρχουν δύο βασικοί όροι: 1)ότι θα παλέψουμε για χρηματοδότηση από 
εθνικούς πόρους και 2) αυτή η κοινωνική παροχή δεν θα λυθεί με το να πει το κράτος 
πως παρατείνει το πρόγραμμα ένα ή δύο χρόνια αλλά θα πρέπει να μονιμοποιηθεί 
κάτι που σημαίνει και που για μας είναι απαράβατη θέση αν θέλουμε να πάρουμε 
ομόφωνη απόφαση, πως θα πρέπει να υπάρξει μονιμοποίηση αυτών των 
συμβασιούχων ορισμένου χρόνου και αυτό με βοηθάει να το στηρίξω και ο κ. 
Κάκαρης μ΄ αυτό που είπε ότι οι εργαζόμενοι ήταν αγαπητοί, προσφιλείς κ.λ.π. Θα 



είναι πάγια αρχή μας πως σε οποιαδήποτε θέση καλούνται να εργαστούν εργαζόμενοι 
που είναι απαραίτητοι, να είναι μόνιμοι και διαρκείς. Για να καταλήξω, κι αν θέλουμε 
να αποφασίσουμε ομόφωνα, θα πρέπει πρώτον το πρόγραμμα να είναι υλοποιήσιμο 
όχι μόνο για ένα - δύο χρόνια και μετά το ξαναβλέπουμε, θα πρέπει να είναι μόνιμο, 
θα πρέπει η κυβέρνηση να το θεσμοθετήσει με μόνιμο τρόπο κι όχι να πάμε μέχρι το 
2009 και να πούμε ότι το λύσαμε. Απαράβατος όρος για την παράταξή μας, είναι πως 
οι εργαζόμενοι που θα προσληφθούν και θα δουλεύουν σ΄ αυτές τις θέσεις θα πρέπει 
να είναι μόνιμοι και όχι ορισμένου χρόνου με τα συνήθη αποτελέσματα μισθοδοσίας, 
ασφάλισης και διαβίωσης αυτών των εργαζομένων. 

Χ΄Αθανασίου: Δεν θα σας κουράσω γιατί τα περισσότερα που ήθελα να πω 
έχουν ήδη ειπωθεί. Εκείνο όμως που ήθελα να επαναλάβω, γιατί ειπώθηκε από την 
Δήμαρχο, είναι γιατί ήρθε το θέμα σήμερα. Για την αναγκαιότητα και αποδοχή του 
προγράμματος ακούστηκαν αρκετά και δεν θα πω τίποτα. Εκείνο που καθόρισε την 
ανάγκη να έρθει αυτή τη στιγμή αυτό το θέμα ήταν ότι: 1) Πρέπει να υπάρξει μία 
ομόφωνη απόφαση του Δ.Σ. για την αναγκαιότητα στήριξης αυτών των 
προγραμμάτων. Εχουμε ευκαιρία, σ΄ ένα επόμενο Δ.Σ. να διαφωνήσουμε για το αν θα 
είναι από εθνικούς πόρους, από ίδιους πόρους ή κοινοτικούς. Κι αυτό το λέω γιατί 
μπορεί να έχουμε διαφορετική θέση για το πώς πρέπει να συνεχίσουν τα 
προγράμματα. Π.χ. εμείς πιστεύουμε ότι πάσει θυσία αυτά προγράμματα, επειδή είναι 
αποδεκτά και προσφέρουν, θα πρέπει να συνεχιστούν με κάθε τρόπο, ακόμη και με 
ίδιους πόρους. Αυτό όμως δεν είναι του παρόντος. Τώρα πρέπει να συμφωνήσουμε 
ότι πρέπει να παλέψουμε όλοι μα όλοι γι’ αυτό που μας ανήκει δηλ. τους εθνικούς 
πόρους και τη συνέχιση των προγραμμάτων. Αυτό είναι το ένα που μπαίνει σήμερα 
σαν θέμα. 2) Να συμπαρασταθούμε στους εργαζόμενους που πραγματικά στήριξαν 
αυτό το πρόγραμμα και μπορούμε να το κάνουμε τονίζοντας, μ΄ ένα ψήφισμα 
ενδεχόμενα που θα βγει απ΄ αυτή την αίθουσα, ότι συμπαραστεκόμαστε στον αγώνα 
για την πρόσληψή τους, όπως πολύ σωστά ακούστηκε και τονίστηκε σ΄ αυτή την 
αίθουσα, και να αποφύγουν πλέον την ομηρία. Να είναι μόνιμοι και όχι όμηροι των 
εκάστοτε δημοτικών αρχών. Αυτό το ψήφισμα μαζί με μία συμμετοχή στην αυριανή 
τους εκδήλωση και της συμπολίτευσης και της αντιπολίτευσης. Τονίζω λοιπόν ότι 
σήμερα δεν έχουμε την πολυτέλεια να διαφωνήσουμε γιατί έχουμε κοινό στόχο δηλ. 
να συνεχιστεί το πρόγραμμα με εθνικούς πόρους. Όταν διαπιστώσουμε προβλήματα 
στη συνέχιση των προγραμμάτων και χρειαστεί να πάρουμε θέση, τότε θα έχουμε την 
ευκαιρία να συζητήσουμε τις διαφορές μας και να διαφωνήσουμε. 

Δήμαρχος: Νομίζω ότι τελικά συμφωνούμε όλοι. Ο κ. Σκουμπόπουλος είπε να 
διεκδικήσουμε από εθνικούς πόρους τη συνέχιση του προγράμματος, κάτι που λέμε κι 
εμείς και θέλουμε να κάνουμε. Συμφωνούμε απολύτως πως όταν δίνεται μία 
αρμοδιότητα, καλό είναι να καλύπτονται και οι αντίστοιχοι πόροι. Όταν μίλησα για 
συμμετοχή πολιτών κε Ορφανίδη δεν εννοούσα την φιλανθρωπία και μακριά από 
εμένα οτιδήποτε έχει σχέση με φιλανθρωπία. Δοθείσης της ευκαιρίας να πω ότι ήταν 
ένα παράπονό μου κε Ορφανίδη, ότι δηλ. δεν με συντροφεύατε στην ψήφο τα 
προηγούμενα χρόνια, όταν μιλούσα κατά της φιλανθρωπίας. Δεν μιλούσα λοιπόν για 
φιλανθρωπία αλλά για εθελοντισμό κι υπάρχει μία τεράστια διαφορά. Άλλο η 
φιλανθρωπία, όπως μάθαμε να την εννοούμε κι όχι αυτής καθ΄ αυτής της λέξης που 
είναι εξαιρετική, και άλλο εθελοντισμός. Συμφωνούμε απόλυτα ότι το κράτος πρέπει 
ν΄ αναλάβει αυτά τα κοινωνικά προγράμματα. Αν όμως το κράτος δεν τ΄ αναλαμβάνει 
τι πρέπει να γίνει; Να σταματήσουμε; Εμείς λέμε όχι. Θα σας πω κάτι που είναι 
προσφιλές σ΄ εμένα και δίνει αυτό που πραγματικά πιστεύω. Προτιμώ έναν δρόμο 
λιγότερο, ένα τεχνικό έργο λιγότερο αλλά προτιμώ περισσότεροι άνθρωποι να ζουν 
πιο ανθρώπινα και να αισθάνονται καλύτερα μέσα στην πόλη τους, με τους βασικούς 



όρους που πρέπει να έχει η ανθρώπινη ζωή. Η πρόταση για ρύθμιση όπως των ΚΕΠ 
αυτό σημαίνει κε Ορφανίδη, δηλ. βοηθάει στη μονιμοποίηση των εργαζομένων. 
Συμφωνούμε λοιπόν όλοι. 

Πρόεδρος: Δευτερολογίες. 
Σκουμπόπουλος: Αφού λοιπόν συμφωνούμε όλοι, γιατί συζητάμε και 

ψάχνουμε να βρούμε λέξεις για να δώσουμε και πάσες ενδεχομένως σε άλλους 
συναδέλφους για να απαντήσουν και ν΄ ανταπαντήσουμε; Κανένας και από κανέναν 
δεν δέχεται μαθήματα φιλανθρωπίας ή εθελοντισμού. Ολοι έχουμε τις απόψεις μας, 
όλοι δοκιμαστήκαμε και δοκιμαζόμαστε κι όχι μόνο σ΄ αυτά τα θέματα αλλά και σ΄ 
άλλα. 

Ορφανίδης: Θεωρώ ότι να πάρουμε εδώ μία απόφαση χωρίς δεσμεύσεις δεν 
είναι και το καλύτερο δυνατό. Ετσι αναγκάζομαι να επαναλαμβάνομαι γιατί με 
έμμεσους πλην σαφείς τρόπους προσπαθούν να μας πείσουν ότι έτσι είναι τα 
πράγματα ενώ εγώ λέω ότι δεν είναι έτσι. Πάνω σ΄ αυτό που είπε η κα Δήμαρχος, ότι 
δηλαδή δεν την συντρόφευα στις ψήφους κατά της φιλανθρωπίας, να πω ότι μπορεί 
να είμαι ένας μόνος αλλά δεν είμαι ουρά κανενός. Σκέφτομαι, ψηφίζω και αποφασίζω 
με την παράταξή μου, αυτό που εμείς νομίζουμε σωστό και θέλουμε να 
εκπροσωπούμε. Για να επανέλθω να πω πως, όταν απαιτείς, δεν κάνεις σκόντο. Τι θα 
πει θα κάνουμε ένα λιγότερο έργο για να διατηρήσουμε το πρόγραμμα. ΄Η απαιτούμε 
ή όχι και απαιτούμε με όλους τους τρόπους και όχι παρακαλώντας. Κλείνουμε το 
Δημαρχείο και τα Δημαρχεία όλης της Ελλάδας όταν απαιτούμε.  Ετσι όπως το 
ακούω σήμερα και το αντιλαμβάνομαι, υπάρχει μία μορφή ηττοπάθειας. Είναι σα να 
λέμε ότι θα κάνουμε κι ένα έργο λιγότερο αλλά αυτό το πρόγραμμα θα το 
διατηρήσουμε. Εμείς μ΄ αυτή τη λογική δεν συμφωνούμε. ΄Η απαιτούμε ή όχι. 
Παζάρια δεν κάνουμε. Απαίτηση είναι και φτάνουμε μέχρι τα όρια και υπεράνω 
αυτών ώστε να διατηρηθεί αυτό το πρόγραμμα. Ένα δεύτερο που έβαλα σαν όρο για 
να συμφωνήσουμε όλοι είναι η μονιμοποίηση και η κα Δήμαρχος είπε πως είναι το 
ίδιο πράγμα με τους εργαζόμενους στα ΚΕΠ. Δεν είναι όμως το ίδιο γιατί στα ΚΕΠ 
έγινε ένας αγώνας δρόμου, έγιναν αορίστου χρόνου αλλά δεν έγινε καν διαγωνισμός 
για να προσληφθούν. Δηλαδή πάλι θα προετοιμάσουμε υποψήφιους ψηφοφόρους 
μας, λέγοντάς τους να μας ψηφίσουν, να βγούμε για να τους κάνουμε μόνιμους. Πάλι 
δηλαδή δούλους. ΄Η λέμε ότι προσλαμβάνουμε με προκηρύξεις ή λέμε ότι τους 
βάζουμε από το παράθυρο. Αυτή τη δεύτερη εκδοχή δεν την δεχόμαστε και δεν την 
σεβόμαστε. Εμείς μιλάμε ξεκάθαρα για προκήρυξη θέσεων για μόνιμες θέσεις 
εργασίας. Το να τους πάρουμε και στην πορεία να πούμε ότι θα δούμε τι θα γίνει, 
είναι μία δέσμευση, όπως είπε και ο γιατρός προηγουμένως. Αρα λοιπόν ξεκαθαρίστε 
τι θέλετε. 

Χατζηαθανασίου: Αυτό που ήθελα με δυο λέξεις να πω είναι ότι πράγματι σ΄ 
αυτή την αίθουσα μπορούμε να δεσμευτούμε. Στο ότι είμαστε αποφασισμένοι να 
παλέψουμε κι αν ακόμη χρειαστεί να κατέβουμε στο υπουργείο ή να κλείσουμε το 
Δημαρχείο ή να κάνουμε άλλες μορφές πάλης. Είμαστε επίσης αποφασισμένοι να 
απαλλάξουμε τους εργαζόμενους από την ομηρία, κάτι που και σ΄ αυτό μπορούμε να 
δεσμευτούμε. Αν όμως έχουμε κεφάλαια εθνικά, ίδια ή κοινοτικά δεν το ξέρουμε από 
τώρα γιατί όντως εκεί θα έχουμε μία διαφωνία και διαφορετική άποψη. Εμείς λέμε ότι 
οπωσδήποτε πρέπει να συνεχίσουμε το πρόγραμμα γιατί εκτιμούμε την προσφορά 
τους ιδιαίτερα. Οσον αφορά λοιπόν τον αγώνα των εργαζομένων και την διεκδίκηση 
αυτών που μας ανήκουν από εθνικά κεφάλαια, πιστεύω ότι μπορούμε να 
συμφωνήσουμε και να προχωρήσουμε σε μία κοινή απόφαση. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες. 



Σκουμπόπουλος: Από την πρωτομιλία έπρεπε να είχε κλείσει το θέμα κε 
Πρόεδρε. Τα ερωτήματα που μας βάζετε είναι τρία και απαντάμε ναι και στα τρία. 

Δήμαρχος: Προκειμένου να έχουμε μία ομόφωνη απόφαση θέλω να εξηγήσω 
στον κ. Ορφανίδη πως για να μονιμοποιηθούν οι συγκεκριμένοι εργαζόμενοι πρέπει 
να μοριοδοτηθούν επιπλέον και γι’ αυτό λέμε να ισχύσει αυτό που ίσχυσε στα ΚΕΠ. 
Ούτε από τα παράθυρα θα μπει κανείς ούτε τίποτα αφού η διαδικασία θα είναι μέσω 
ΑΣΕΠ. Θα παρακαλούσα πάλι να είναι ομόφωνη η απόφαση γιατί όλοι συμφωνούμε. 

Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την εισήγηση της Δημάρχου;  
Σύμβουλοι: Ναι. 
Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 22-2-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Το από 11-1-2007 έγγραφο των εργαζομένων στις υπηρεσίες «Βοήθεια στο 
Σπίτι», «Μονάδα Κοινωνικής Μέριμνας» και «Κέντρο Ημερήσιας Φροντίδας 
Ηλικιωμένων», με το οποίο ζητούν την ένταξη των εν λόγω προγραμμάτων στον 
προϋπολογισμό του Κράτους προκειμένου να εξασφαλισθεί η συνέχιση της 
λειτουργίας τους, τη δημιουργία μόνιμων δομών στους ΟΤΑ με χρηματοδότηση από 
εθνικούς πόρους και την ένταξη των ιδίων εργαζομένων σ’ αυτές, λαμβάνοντας 
υπόψη την εμπειρία και την προϋπηρεσία τους. 
3.- Την ανάγκη συνέχισης και παγίωσης της λειτουργίας των παραπάνω 
προγραμμάτων με σκοπό την προσφορά κοινωνικών υπηρεσιών σε ηλικιωμένους, 
άτομα με αναπηρίες και άλλες ευπαθείς ομάδες πολιτών. 
4.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου και των δημ. συμβούλων, όπως 
αναπτύχθηκαν κατά τη συζήτηση του θέματος. 
5.- Τις διατάξεις του άρθρου 93 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 

 Με σκοπό τη συνέχιση της παροχής κοινωνικών υπηρεσιών του Δήμου 
Βέροιας σε ηλικιωμένους, άτομα με αναπηρίες και άλλες ευπαθείς ομάδες πολιτών, 
ζητάει: 
 Α) Την παγίωση της λειτουργίας των προγραμμάτων «Βοήθεια στο Σπίτι», 
«Μονάδα Κοινωνικής Μέριμνας» και «Κέντρο Ημερήσιας Φροντίδας Ηλικιωμένων» 
και τη συνέχιση χρηματοδότησης των υπηρεσιών τους από εθνικούς πόρους και μετά 
τη λήξη της τρέχουσας χρηματοδότησής τους από το Υπουργείο Υγείας & 
Κοινωνικής Αλληλεγγύης και το Ευρωπαϊκό Κοινοτικό Ταμείο, στο πλαίσιο του Γ΄ 
Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης (Ιούνιος 2007). 
 Β) Την ενσωμάτωση της λειτουργίας των παραπάνω δομών στις υπηρεσίες 
του Δήμου Βέροιας, με χρηματοδότηση από εθνικούς πόρους.  
 Γ) Τη συνέχιση της υφιστάμενης κατάστασης σε ό,τι αφορά τη στελέχωση και 
τους όρους λειτουργίας των προγραμμάτων και την ένταξη στις παραπάνω μόνιμες 
δομές των ήδη απασχολούμενων στα εν λόγω προγράμματα εργαζομένων, 
λαμβάνοντας υπόψη την εμπειρία τους και την προϋπηρεσία τους. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  154 / 2007 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Β. Γιαννουλάκης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Σ. Παναγιωτίδης 

 Σ. Μηλιόπουλος Ι. Ακριβόπουλος 
 Ν. Μωυσιάδης Ε. Σοφιανίδης 
 Α. Δελαβερίδης Μ. Σακαλής 
 Ν. Τσιαμήτρος Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Μαυροκεφαλίδης Ε. Γουναράς 
 Κ. Συμεωνίδης Ι. Καλαϊτζίδης 
 Κ. Τρανίδης Γ. Ορφανίδης 
 Α. Παπαστεργίου   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Γ. Κάκαρης   
     
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Ι. Καπετανίδης   
 Η.  Σοφιανίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια  1-3-2007 
Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 

 
 
 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ  
  
 


